
 

 

 
Aan: College van B&W Barneveld 
 
Betreft: Schriftelijke vragen herijking minimabeleid en motie diplomazwemmen 
Barneveld, 17 april 2023 
 
Geacht college, 
 
Namens de fractie van de ChristenUnie stellen we op grond van artikel 42 van de 
organisatieverordening van de gemeenteraad vragen over de herijking van het minimabeleid én 
de motie diplomazwemmen. 
 
Tijdens de vorige begrotingsvergadering werd een prachtig raadsvoorstel aangenomen; een 
impulsbudget armoedebeleid. Met dit budget werd flexibel ingesprongen op een acuut 
probleem: steeds meer inwoners hadden en hebben moeite om te voorzien in hun primaire 
levensbehoeften door forse prijsstijgingen van bijna alle boodschappen én enorme verhoging 
van energiekosten. De ChristenUnie vindt dat geen kind mag opgroeien in armoede. De hele 
samenleving kan daaraan bijdragen door om te zien naar elkaar zodat bijv. onnodige schulden 
zoveel mogelijk vermeden kunnen worden. Door het impulsbudget konden veel huishoudens, 
gezinnen en alleenstaanden deze zware financiële tijd toch doorkomen zonder extra schulden te 
maken. 
 
Voor de ChristenUnie is een belangrijke vervolgstap de herijking van het minimabeleid. Dit 
beleid zorgt ervoor dat inwoners ondanks een krappe beurs toch kunnen deelnemen aan 
muzieklessen, kunnen sporten én bijv. een laptop voor school kunnen aanschaffen. De herijking 
hiervan zou dit voorjaar plaatsvinden, maar uit navraag blijkt dat deze herijking wordt 
uitgesteld. Bij de begroting hebben we in ieder geval één belangrijke maatregel aangekaart 
waarvan wij een herijking nodig vinden: het minimabeleid omtrent diplomazwemmen. Bij 
omliggende gemeenten kunnen gezinnen met een inkomensgrens van 120% - 130% van de 
bijstandsnorm een (deel) van het diplomazwemmen voor hun kinderen vergoed krijgen. In 
Barneveld kan dit alleen voor gezinnen met een inkomensgrens tot 110% van de bijstandsnorm. 
Wij vinden diplomazwemmen cruciaal, primair onderwijs. Het kan levensreddend zijn. Omdat 
we willen voorkomen dat kinderen door de hoge kosten van diplomazwemmen niet of verlaat 
zwemles volgen, vinden wij dat het minimabeleid rondom diplomazwemmen verruimd moet 
worden.  
 
Wij stellen over bovenstaande constateringen de volgende vragen: 
 
1. Waarom is de herijking van het minimabeleid uitgesteld? Wanneer wordt dit alsnog gedaan en 
wanneer wordt de herijking besproken met de gemeenteraad? 
 
Het Nibud heeft in 2022 een minima-effectrapportage opgesteld. Deze rapportage is wat ons 
betreft een belangrijk onderdeel voor de herijking van het minimabeleid. Het Nibud doet enkele 
aanbevelingen voor de aanstaande herijking van het actuele minimabeleid. 
 
2. Welk aanbevelingen van het Nibud rapport neemt u over, welke daarvan zijn inmiddels al 
ingezet en welke kunnen alsnog op korte termijn worden overgenomen en geëffectueerd? 
 



 

 

Een belangrijke aanbeveling is wat ons betreft dat er actiever gecommuniceerd zou moeten 
worden over de collectieve zorgverzekering. Als de herijking volgend jaar plaatsvindt, dan 
vinden wij het belangrijk dat deze aanbeveling actief wordt overgenomen en dit jaar nog wordt 
ingezet. 
 
3. Op welke wijze bent u voornemens actiever te communiceren over de voordelen van de 
collectieve zorgverzekering en bent u bereid dat dit kalenderjaar al in te zetten? 
 
Verschillende aanbevelingen van het Nibud hebben een (in)directe relatie tot de huidige 
onvoorziene situatie waardoor veel huishoudens in hogere financiële nood zijn geraakt. 
Niemand kon voorzien dat primaire levensmiddelen en energie dit jaar zoveel duurden zouden 
worden. Daarom is het mogelijk om energietoeslag te krijgen. Het Nibud deed de aanbeveling 
om breed in te zetten op communicatie naar de doelgroep die daar recht op heeft, om zodoende 
mogelijke armoedeval voor deze groep te voorkomen. Het is belangrijk dat inwoners die recht 
hebben op energietoeslag, weten dat dit kan! 
 
4. Op welke wijze worden inwoners die recht hebben op energietoeslag momenteel benaderd? 
Hoe groot acht u de kans dat een aanzienlijk deel van de doelgroep nog altijd geen weet heeft 
van deze toeslag? 
 
Tot slot hebben we bovenstaande al een toelichting gegeven op de motie diplomazwemmen. 
Deze motie is breed aangenomen en de wethouder deed de toezegging dat de uitvoering hiervan 
meegenomen zou worden in de herijking van het minimabeleid. De uitvoering van deze motie 
willen we niet verder uitstellen. 
 
5. In hoeverre is het mogelijk om de genoemde motie alsnog in behandeling te nemen en dit wél 
het huidig kalenderjaar te realiseren? 
 
6. Welk beeld levert evt. voorbereiding van deze motie op? Welke verruiming acht u wenselijk 
en mogelijk? Om hoeveel gezinnen gaat het? Hoeveel kinderen zijn daarvan in de leeftijd van 5 
t/m 8 jaar? Hoe kan op een juiste manier worden omgegaan met gezinnen waarbij kinderen 
onlangs hun diploma hebben gehaald? Welke kosten lijkt dit jaarlijks met zich mee te brengen? 
 
Wij zien uit naar uw reactie. 
 
Met vriendelijke groet namens de fractie van de ChristenUnie, 
 
Henk Wiesenekker  
 


